
Secretarul executive al PSD Călăraşi, Ion 
Samoilă, a prezentat joi în cadrul unei 
conferinţe de presă calendarul alegerilor 
din cadrul organizaţiei judeţene 
programată pe 14 septembrie. Până 
atunci vor avea loc adunări generale în 
cadrul organizaţiilor locale. La conferinţă 
sunt aşteptaţi 550 de delegaţi, numărul 
pe structurile locale fiind stabilit în baza 
unui algoritm.

“În cadrul Biroului Politic Naţional din 6 
iulie s-a decis organizarea de adunări 
generale şi conferinţe judeţene de 
alegeri în cadrul tuturor organizaţiilor 
teritoriale din PSD.

După cum ştiţi la noi în judeţ, înainte de 
alegerile locale din 2020 au fost mulţi 
care au venit să candideze pe PSD şi am 
mers de atunci într-un interimat.

Este momentul să alegem conduceri 
locale, orăşeneşti, municipale şi 
judeţene, prin vot, aşa cum se face.

Am aşteptat să primim ghidurile pentru 
desfăşurarea adunărilor generale şi 
conferinţelor judeţene şi în data de 14 
iulie am convocat un Birou Politic 
Judeţean în care am prezentat hotărârea au fost programate. propus şi aprobat ca în afară de 
care s-a luat la nivel naţional. Printre componenţa Birourilor Locale, în baza 

Calendarul a fost înaintat şi organizaţiei 
altele, am aprobat calendarul de alegeri, unui algoritm numărul delegaţilor care să 

naţionale pentru ca în funcţie de 
componenţa Birourilor Locale pe care le- participe la conferinţa judeţeană. Aici am 

disponibilitate, şi-au manifestat intenţia 
am structurat în două componente. Cei ţinut cont de numărul de locuitori şi de 

de a participa la conferinţele locale, 
care au câştigat alegerile şi au performat numărul membrilor de partid dar şi de 

orăşeneşti, municipale şi judeţene cei din 
să aibă o conducere la nivel maxim iar rezultatul alegerilor locale. Ne-am 

conducerea naţională.
ceilalţi, să aibă o conducere mai propus să ţinem conferinţa judeţeană cu 
restrânsă urmând ca în perioada Am propus şi urmează să primim 550 de delegaţi şi în funcţie de rezultate, 
următoare să facem nişte upgradări, confirmarea ca la Olteniţa adunarea fiecare să aibă o notă de reprezentare la 
funcţie de cum o să închidem această generală să aibă loc pe 4 septembrie, la această conferinţă.
acţiune de alegeri. Călăraşi pe 7 septembrie iar pe 14 

Tot în cadrul aceluiaşi BPJ am stabilit ca şi septembrie să se desfăşoare conferinţa 
Până acm am avut alegeri la Cuza Vodă, dată limită de depunere a intenţiilor de judeţeană.
Ştefan Vodă, Dragoş Vodă, Unirea, candidatură la funcţiile de conducere la 

Am propus până la sfârşitul lunii august Jegălia, Borcea, Dragalina şi Ştefan cel nivel judeţean, să fie sfârşitul lunii 
să ţinem adunările generale în toate Mare. Azi urmează Dichiseni şi Roseţi. În august.”, a declarat liderul PSD Călăraşi, 
organizaţiile locale, timp în care am fiecare zi avem 2, 3 adunări generale care Ion Samoilă.

Senatorul Nicuşor Cionoiu susţine că poate interveni asupra pensiilor speciale 
revizuirea pensiilor speciale este un jalon în pentru a putea echilibra diferenţele 
cadrul PNRR care trebuie îndeplinit în acest sociale, mai ales în contextul crizelor 
an conform angajamentelor asumate. Într- economice!
un mesaj postat pe pagina personală de Revizuirea pensiilor speciale este un jalon 
Facebook parlamentarul călărăşean în PNRR "Cadrul legislativ pentru 
subliniază că reforma pensiilor precum şi 

reducerea cheltuielilor cu pensiile 
reforma fiscală ar trebui să includă 

speciale", care trebuie realizat în acest an. supraimpozitarea pensiilor speciale, adică a 
Trebuie să ţinem cont de faptul că este celor excesiv de mari în raport cu cu nivelul 
necesară reformarea sistemului de pensii, pensiilor pe contributivitate.
prin eliminarea acestor inechităţi existente 

„PSD a susţinut şi susţine în continuare 
şi să nu uităm de situaţia de criză ideea că reforma fiscală şi reforma 
economică şi financiară cu care ne pensiilor trebuie să includă obligatoriu 
confruntăm. Nu putem construi o societate supraimpozitarea pensiilor speciale. Aici nu 
echitabilă dacă nu eliminăm aceste mari facem referire la pensiile decente, ci doar 
dezechilibre.”, se arată în mesajul semnat la cele care sunt excesiv de mari în raport 
pe Facebook de senatorul PSD de Călăraşi, cu nivelul pensiilor pe contributivitate.  
Nicuşor Cionoiu.CCR susţine ideile PSD conform cărora se 
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Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor Cionoiu susţine că „securitatea energetică nu poate fi 
lăsată pe mâna pieţelor”, subliniind în acest sens că „reglementarea pieţei energiei este 
singura soluţie prin care ne putem asigura că la iarna, românii îşi vor permite să plătească 
electricitatea şi căldura.
„Reglementarea pieţei de energie electrică este soluţia care poate opri acest val de 
scumpiri. PSD impune reluarea, la nivelul coaliţiei de guvernare, a discuţiilor privind 
aplicarea reglementării preţurilor la energie şi gaze în România. PSD revine cu această 
soluţie prezentată încă de la începutul anului, deoarece piaţa nu oferă variante fiabile 
pentru economie şi pentru populaţie.
În aceste momente, partenerilor de coaliţie trebuie să le fie clar că liberalizarea pieţei 
energetice, decizie luată în timpul guvernării de dreapta, a fost un eşec total. Securitatea 
energetică nu poate fi lăsată pe mâna pieţelor. Reglementarea pieţei energiei este singura 
soluţie prin care ne putem asigura că la iarna, românii îşi vor permite să plătească 
electricitatea şi căldura.”, susţine pe pagina personală de Facebook parlamentarul 
călărăşean.

Liderul interimar al PSD Călăraşi, 
Vasile Iliuţă, a declarat joi că-şi va 
depune candidatura pentrru 
preşedinţia organizaţiei judeţene la 
alegerile interne programate în cursul 
lunii septembrie. Iliuţă a precizat că va 
candida în baza unui proiect de 
moţiune, susşinut de minim 5 
organizaţii locale, alături de o echipă 
pe care a catalogat-o deja ca fiind 
câştigătoare.

“Vor fi alegeri de jos în sus (...) O să 
ne organizăm în teritoriu, o să 
plecăm în teritoriu ca să formăm 
echipe la nivelul fiecărei localităţi. 
Pot să spun că cel care vrea să 
candideze pentru preşedinte al unei 
organizaţii judeţene trebuie să aibă 
minim 5 organizaţii care să-l susţină 
şi să-şi depună candidatura pe o 
moţiune cu o echipă care să vină în 
spatele preşedintelui şi să poată 
preia, să spunem, conducerea 
organizaţiei judeţene.

Eu, astăzi, pot să spun că voi face 
oferte colegilor să intre în echipa 

Astăzi voi căuta să iau cea mai bună vom lua angajamente că pentru 2024 mea, să depun moţiunea pe care voi 
echipă din PSD, actuali membri pe vom repeta acest scor bun pe care l-

candida. O să iau şi susţinerea celor 5 
care-i avem pe listă sau noii membri am avut în 2020.”, a declarat Iliuţă în 

organizaţii din cadrul judeţului 
pe care vreau să-i aduc din afară şi să cadrul unei conferinţe de presă 

Călăraşi care să mă susţină ca să mă 
vă propun în viitoarea şedinţă lista susţinută joia trecută la sediul 

înscriu în competiţie. O să ne dea o moţiunii pe care voi candida pentru partidului.
foaie de parcurs cu reprezentativitate alegerile din partid. Alegerile vor fi în 
de la Bucureşti. În momentul în care Vasile Iliuţă s-a alăturat echipei PSD septembrie. I-am făcut invitaţie 
am reprezentativitate pe fiecare Călăraşi la începutul lunii martie 2020, domnului Marcel Ciolacu şi 
organizaţie în funcţie de tot ce s-a câteva luni mai târziu preluând secretarului general Paul Stănescu. 
întâmplat în alegerile din septembrie interimar şefia organizaţiei judeţene Sunt cei care mi-au confirmat că vor 
şi decembrie 2020, alea vor fi după dezertarea în PNL Călăraşi a să vină la Călăraşi în conferinţa 
reprezentative ca să putem să ştim preşedintelui Iulian Iacomi şi judeţeană pentru a saluta echipa 
numărul de electori din fiecare primvicepreşedintelui, Roxana câştigătoare şi, de ce să nu spunem 
localitate. Paţurcă.să salute şi echipa nouă în care ne 

PSD susţine că se impune reluarea, la nivelul coaliţiei de 
guvernare, a discuţiilor privind aplicarea reglementării 
preţurilor la energie şi gaze în România, pe o perioadă 
limitată. PSD revine cu această soluţie, prezentată încă 
de la începutul anului, deoarece realitatea economico-
socială o impune. Piaţa este profund distorsionată şi nu 
oferă variante financiar-suportabile pentru economie, 
ceea ce înseamnă costuri suplimentare transferate în 
preţurile produselor pentru populaţie.

Specialiştii PSD urmăresc cu atenţie evoluţiile din Europa, 
unde tot mai multe voci importante din economie susţin 
că, după 30 de ani de liberalizare, în actualul context critic, 
securitatea energetică nu poate fi lăsată la mâna pieţelor!                                                                                 
Franţa naţionalizează EDF, cea mai mare companie 
franceză de utilităţi. Germania a adoptat legislaţia 
necesară preluării de către stat a companiilor în 
dificultate; deja a preluat temporar sucursala Gazprom şi 
se pregăteşte să preia acţiuni de la o altă companie cheie 
din infrastructura sa energetică – UNIPER.
De aceea, credem că este momentul ca partenerii de 
coaliţie să constate că liberalizarea pieţei energetice, 
operaţiune derulată în timpul guvernării de dreapta 2020-
2021, a fost un eşec de proporţii care le-a adus românilor 
doar scumpiri în serie.
PSD consideră că reglementarea pieţei energetice 
reprezintă un instrument de importanţă decisivă în efortul 
statului de a stopa avalanşa scumpirilor. Este o soluţie care 
poate oferi mai mult spaţiu Guvernului să se asigure că, la 
iarnă, oamenii şi economia vor avea şi îşi vor permite să 
plătească căldura, electricitatea şi carburanţii.

n Călăraşi

“Fermierii ale căror culturi agricole au Redirecţionarea acestui avans va oferi 
fost afectate de secetă, vor primi întreg fermierilor şansa de a beneficia de toate 
sprijinul de care au nevoie.”, susţine resursele necesare pentru pregătirea 
senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor culturilor pentru anul viitor. 
Cionoiu care a mai adăugat că pentru Un alt plus îl constituie faptul că 
partidul pe care-l reprezintă instituirea fermierii pot decide ce se întâmplă cu 
măsurilor privind culturile calamitate propriile culturile şi au obligaţia de a 
reprezintă o prioritate. păstra doar 5% din tarlaua respectivă ca 
“Instituirea măsurilor privind culturile probă martor pentru executarea 
calamitate de secetă, a fost o prioritate procedurilor constatatoare a calamităţi. 
pentru PSD, astfel deja a avut loc În aceste condiţii, fermierii nu vor fi 
comisia de evaluare a pagubelor, iar penalizaţi de către APIA, prin pierderea 
ministrul Agriculturii, Petre Daea  a subvenţiei şi pot de asemenea şi să-şi 
informat Comisia Europeană şi a solicitat pregătească terenul pentru viitoarea 
ca avansul subvenţiei la care România recoltă.”, se mai arată în mesajul postat 
are dreptul să crească de la 50% până la miercuri de parlamentarul călărăşean pe 
70-85% şi să fie plătit în octombrie. pagina personală de Facebook.

Vasile Iliuţă va candida pentru preşedinţia 
PSD Călăraşi la  alegerile interne din septembrie

PSD consideră că 
reglementarea pieţei energiei 

este soluţia realistă care 
poate opri spirala scumpirilor

N. Cionoiu: Securitatea energetică 
nu poate fi lăsată pe mâna pieţelor

N. Cionoiu: Fermierii ale căror culturi 
agricole au fost afectate de secetă vor 
primi întreg sprijinul de care au nevoie

N. Cionoiu: Revizuirea pensiilor 
speciale este un jalon în PNRR care 

trebuie realizat în acest an

Primarul Gabriel Rădulescu a anunţat pe contul 
personal de Facebook că Ziua Comunei 
Independenţa va fi sărbătorită în acest an pe 13 
august. “Împreună cu domnii consilieri locali ai 
comunei Independenţa am stabilit ca Ziua 
Comunei Independenţa să aibă loc sâmbătă, în 
data de 13 August 2022. Vă aşteptăm cu drag in 
număr cât mai mare!” se arată în mesajul postat de 
primarul Rădulescu.

Evenimentul va fi organizat de Primăria 
Independenţa şi Consiliul Local comunal în 
parteneriat cu Fundaţia Culturală “Music Star” 
NMG. Vor concerta Constantin Enceanu, Lora, Nicu 
Paleru, Georgel Nucă.

municipale nepericuloase provenite de la 
producătorii de deşeuri. 

Conform art. 2 din Capitolul 2 ”Modalităţi de 
stabilire a taxei speciale de salubrizare” al 
anexei 7 ”Regulament de instituire şi aplicare 
a taxei speciale de salubrizare în Municipiul 

Taxa de salubrizare datorată de Călăraşi” din H.C.L. nr. 59/29.03.2018:
utilizatori, persoane fizice, fără 

 ”(1) Taxa de salubrizare se plăteşte de 
contract încheiat cu operatorul beneficiarii serviciului public, proprietarii 
serviciului de salubrizare din imobilelor, situate pe raza Municipiului 

Călăraşi, care nu au încheiat contract de municipiul Călăraşi s-a majorat de la 
salubrizare.11.81 lei/persoană/lună cu TVA la 
(2) Destinaţia taxei speciale de salubrizare 13.00 lei/persoană/lună cu TVA.
este acoperirea serviciilor prestate de 
operator pentru colectarea deşeurilor Decizia survine după ce miercuri, 27 iulie, a 
menajere de la populaţie, în baza fost adoptat Proiectul de hotărâre privind 
documentelor justificative prezentate şi în majorarea taxei de salubrizare datorată de 
limita sumei încasate.”utilizatori, persoane fizice, fără contract 

încheiat cu operatorul serviciului de De asemenea, în conformitate cu prevederile 
salubrizare. alin. (6) ale art. 16 din capitolul 5 

”Gestionarea veniturilor şi a cheltuielilor „Prin Hotărârea nr. 08/07.07.2022, Adunarea 
aferente serviciului de salubrizare” din anexa Generală a ADI Ecomanagement Salubris 
7 a H.C.L. nr. 59/29.03.2018 ”decontarea se 

Călăraşi a aprobat  la art. 1, majorarea 
va face la tarifele aprobate de către Consiliu.”

tarifului de colectare şi transport al 
Raportate la aspectele precizate anterior, în deşeurilor menajere şi asimilate deşeurilor contravaloarea serviciului de salubrizare prin Conform prevederilor art. 6, alin. (1), lit. k), 
conformitate cu prevederile art. 484 din menajere, aplicabil din 01.07.2022 populaţiei (…..) taxe speciale, în cazul prestaţiilor de din Legea serviciului de salubrizare a 
Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal, cu din mediul urban, zona 3 Călăraşi, de la 11,81 care beneficiază individual, fără contract”.localităţilor nr. 101/2006, republicată,  cu 
modificările şi completările ulterioare, lei/persoană/lună cu T.V.A. la 13,00 modificările şi completările ulterioare, Obligaţiile autorităţii administraţiei publice 
respectiv ale art. 30 alin. 1 din Legea nr. lei/persoană/lună cu T.V.A. autorităţile deliberative ale unităţilor locale sunt prevăzute la art. 26 alin. 3 din 
273/2006 privind finanţele publice locale, cu administrativ-teritoriale au competenţe Legea serviciului de salubrizare a localităţilor Modificarea specificată anterior s-a modificările şi completările ulterioare, exclusive în ceea ce priveşte înfiinţarea, nr. 101/2006, republicată, cu modificările şi 

materializat prin încheierea actului adiţional propun aprobarea majorării taxei de organizarea, gestionarea, coordonarea şi completările ulterioare (”Autorităţile 
nr. 9 la Contractul de delegare nr. salubrizare, la valoarea de 13 atribuirea serviciului de salubrizare a administraţiei publice locale au obligaţia să 
2223/20.07.2017 încheiat între ADI lei/persoană/lună cu T.V.A., aplicabilă din localităţilor, având atribuţii în ceea ce instituie taxe speciale, conform prevederilor 
Ecomanagement Salubris şi S.C. RER Ecologic 01.07.2022, datorată de persoanele fizice, în priveşte ”stabilirea taxelor speciale şi alin. (1) lit. c), şi să deconteze lunar 
Service Bucureşti REBU S.A (înregistrate la cazul prestaţiilor de care acestea beneficiază operatorilor, direct din bugetul local, aprobarea tarifelor pentru servicii de 
nivelul părţilor sub nr. 820/07.07.2022, individual, fără contract încheiat cu contravaloarea prestaţiei efectuate la salubrizare, cu respectarea reglementărilor în 

operatorul serviciului de salubrizare din respectiv nr. C-10149/07.07.2022). utilizatorii fără contract.”).vigoare”; de asemenea, art. 26 alin. (1), lit. c 
Municipiul Călăraşi.”, se arată în Referatul de 

din acelaşi act normativ, stipulează că, ” în În vederea asigurării salubrizării Municipiului Atât Hotărârea nr. 08/07.07.2022, cât şi actul aprobare.
funcţie de natura serviciilor prestate, atât în Călăraşi conform prevederilor legale, adiţional nr. 08/07.07.2022 la Contractul de 
cazul gestiunii directe, cât şi în cazul gestiunii operatorii serviciilor publice de salubritate au Hotărârea adoptată miercuri cu 14 voturi delegare nr. 2223/20.07.2017 au fost 
delegate, pentru asigurarea finanţării obligaţia să asigure colectarea, transportul şi „pentru” şi 6 „împotrivă” se aplică din 1 iulie înregistrate la Primăria Municipiului Călăraşi 
serviciului de salubrizare, utilizatorii achită depozitarea în vederea eliminării deşeurilor 2022.sub nr. 58045/25.07.2022.

Samoilă: Conferinţa judeţeană de 
alegeri va avea loc pe 14 septembrie

25 de milioane de lei (250 de miliarde de lei 
vechi) este suma aprobată de Ministerul 
Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei 
prin Programul Naţional de Investiţii Anghel 
Saligy pentru finanţarea a două proiecte extrem 
de importante pentru comuna Independenţa.

Este vorba de „Înființare rețea de canalizare 
menajeră și stație de epurare în satul 
Independența, comuna Independența, județul 
Călărași”, proiect pentru care s-a aprobat suma de  
22.500.000 lei, respectiv „Modernizare străzi în 
comuna Independența”, suma admisă la finanţare 
fiind de 2.500.000 lei. În cazul acestui ultim obiectiv 
de investiţii, suma solicitată, în baza devizului 
general estimativ şi a cererii de finanţare este de 
8.828.144,94 lei (TVA inclus) din care 8.487.404,94 
lei, de la bugetul de stat, respectiv 340.740 lei, de 
la bugetul local.

n Primăria Independenţa

Canalizare menajeră, 
staţie de epurare şi 
modernizare străzi, 

obiective finanţate prin 
PNI Anghel Saligny

Independenţa se 
pregăteşte de sărbătoare. 

G. Rădulescu: Ziua 
comunei, pe 13 august!

Taxa de salubrizare, majorată!



Secretarul executive al PSD Călăraşi, Ion 
Samoilă, a prezentat joi în cadrul unei 
conferinţe de presă calendarul alegerilor 
din cadrul organizaţiei judeţene 
programată pe 14 septembrie. Până 
atunci vor avea loc adunări generale în 
cadrul organizaţiilor locale. La conferinţă 
sunt aşteptaţi 550 de delegaţi, numărul 
pe structurile locale fiind stabilit în baza 
unui algoritm.

“În cadrul Biroului Politic Naţional din 6 
iulie s-a decis organizarea de adunări 
generale şi conferinţe judeţene de 
alegeri în cadrul tuturor organizaţiilor 
teritoriale din PSD.

După cum ştiţi la noi în judeţ, înainte de 
alegerile locale din 2020 au fost mulţi 
care au venit să candideze pe PSD şi am 
mers de atunci într-un interimat.

Este momentul să alegem conduceri 
locale, orăşeneşti, municipale şi 
judeţene, prin vot, aşa cum se face.

Am aşteptat să primim ghidurile pentru 
desfăşurarea adunărilor generale şi 
conferinţelor judeţene şi în data de 14 
iulie am convocat un Birou Politic 
Judeţean în care am prezentat hotărârea au fost programate. propus şi aprobat ca în afară de 
care s-a luat la nivel naţional. Printre componenţa Birourilor Locale, în baza 

Calendarul a fost înaintat şi organizaţiei 
altele, am aprobat calendarul de alegeri, unui algoritm numărul delegaţilor care să 

naţionale pentru ca în funcţie de 
componenţa Birourilor Locale pe care le- participe la conferinţa judeţeană. Aici am 

disponibilitate, şi-au manifestat intenţia 
am structurat în două componente. Cei ţinut cont de numărul de locuitori şi de 

de a participa la conferinţele locale, 
care au câştigat alegerile şi au performat numărul membrilor de partid dar şi de 

orăşeneşti, municipale şi judeţene cei din 
să aibă o conducere la nivel maxim iar rezultatul alegerilor locale. Ne-am 

conducerea naţională.
ceilalţi, să aibă o conducere mai propus să ţinem conferinţa judeţeană cu 
restrânsă urmând ca în perioada Am propus şi urmează să primim 550 de delegaţi şi în funcţie de rezultate, 
următoare să facem nişte upgradări, confirmarea ca la Olteniţa adunarea fiecare să aibă o notă de reprezentare la 
funcţie de cum o să închidem această generală să aibă loc pe 4 septembrie, la această conferinţă.
acţiune de alegeri. Călăraşi pe 7 septembrie iar pe 14 

Tot în cadrul aceluiaşi BPJ am stabilit ca şi septembrie să se desfăşoare conferinţa 
Până acm am avut alegeri la Cuza Vodă, dată limită de depunere a intenţiilor de judeţeană.
Ştefan Vodă, Dragoş Vodă, Unirea, candidatură la funcţiile de conducere la 

Am propus până la sfârşitul lunii august Jegălia, Borcea, Dragalina şi Ştefan cel nivel judeţean, să fie sfârşitul lunii 
să ţinem adunările generale în toate Mare. Azi urmează Dichiseni şi Roseţi. În august.”, a declarat liderul PSD Călăraşi, 
organizaţiile locale, timp în care am fiecare zi avem 2, 3 adunări generale care Ion Samoilă.

Senatorul Nicuşor Cionoiu susţine că poate interveni asupra pensiilor speciale 
revizuirea pensiilor speciale este un jalon în pentru a putea echilibra diferenţele 
cadrul PNRR care trebuie îndeplinit în acest sociale, mai ales în contextul crizelor 
an conform angajamentelor asumate. Într- economice!
un mesaj postat pe pagina personală de Revizuirea pensiilor speciale este un jalon 
Facebook parlamentarul călărăşean în PNRR "Cadrul legislativ pentru 
subliniază că reforma pensiilor precum şi 

reducerea cheltuielilor cu pensiile 
reforma fiscală ar trebui să includă 

speciale", care trebuie realizat în acest an. supraimpozitarea pensiilor speciale, adică a 
Trebuie să ţinem cont de faptul că este celor excesiv de mari în raport cu cu nivelul 
necesară reformarea sistemului de pensii, pensiilor pe contributivitate.
prin eliminarea acestor inechităţi existente 

„PSD a susţinut şi susţine în continuare 
şi să nu uităm de situaţia de criză ideea că reforma fiscală şi reforma 
economică şi financiară cu care ne pensiilor trebuie să includă obligatoriu 
confruntăm. Nu putem construi o societate supraimpozitarea pensiilor speciale. Aici nu 
echitabilă dacă nu eliminăm aceste mari facem referire la pensiile decente, ci doar 
dezechilibre.”, se arată în mesajul semnat la cele care sunt excesiv de mari în raport 
pe Facebook de senatorul PSD de Călăraşi, cu nivelul pensiilor pe contributivitate.  
Nicuşor Cionoiu.CCR susţine ideile PSD conform cărora se 
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Senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor Cionoiu susţine că „securitatea energetică nu poate fi 
lăsată pe mâna pieţelor”, subliniind în acest sens că „reglementarea pieţei energiei este 
singura soluţie prin care ne putem asigura că la iarna, românii îşi vor permite să plătească 
electricitatea şi căldura.
„Reglementarea pieţei de energie electrică este soluţia care poate opri acest val de 
scumpiri. PSD impune reluarea, la nivelul coaliţiei de guvernare, a discuţiilor privind 
aplicarea reglementării preţurilor la energie şi gaze în România. PSD revine cu această 
soluţie prezentată încă de la începutul anului, deoarece piaţa nu oferă variante fiabile 
pentru economie şi pentru populaţie.
În aceste momente, partenerilor de coaliţie trebuie să le fie clar că liberalizarea pieţei 
energetice, decizie luată în timpul guvernării de dreapta, a fost un eşec total. Securitatea 
energetică nu poate fi lăsată pe mâna pieţelor. Reglementarea pieţei energiei este singura 
soluţie prin care ne putem asigura că la iarna, românii îşi vor permite să plătească 
electricitatea şi căldura.”, susţine pe pagina personală de Facebook parlamentarul 
călărăşean.

Liderul interimar al PSD Călăraşi, 
Vasile Iliuţă, a declarat joi că-şi va 
depune candidatura pentrru 
preşedinţia organizaţiei judeţene la 
alegerile interne programate în cursul 
lunii septembrie. Iliuţă a precizat că va 
candida în baza unui proiect de 
moţiune, susşinut de minim 5 
organizaţii locale, alături de o echipă 
pe care a catalogat-o deja ca fiind 
câştigătoare.

“Vor fi alegeri de jos în sus (...) O să 
ne organizăm în teritoriu, o să 
plecăm în teritoriu ca să formăm 
echipe la nivelul fiecărei localităţi. 
Pot să spun că cel care vrea să 
candideze pentru preşedinte al unei 
organizaţii judeţene trebuie să aibă 
minim 5 organizaţii care să-l susţină 
şi să-şi depună candidatura pe o 
moţiune cu o echipă care să vină în 
spatele preşedintelui şi să poată 
preia, să spunem, conducerea 
organizaţiei judeţene.

Eu, astăzi, pot să spun că voi face 
oferte colegilor să intre în echipa 

Astăzi voi căuta să iau cea mai bună vom lua angajamente că pentru 2024 mea, să depun moţiunea pe care voi 
echipă din PSD, actuali membri pe vom repeta acest scor bun pe care l-

candida. O să iau şi susţinerea celor 5 
care-i avem pe listă sau noii membri am avut în 2020.”, a declarat Iliuţă în 

organizaţii din cadrul judeţului 
pe care vreau să-i aduc din afară şi să cadrul unei conferinţe de presă 

Călăraşi care să mă susţină ca să mă 
vă propun în viitoarea şedinţă lista susţinută joia trecută la sediul 

înscriu în competiţie. O să ne dea o moţiunii pe care voi candida pentru partidului.
foaie de parcurs cu reprezentativitate alegerile din partid. Alegerile vor fi în 
de la Bucureşti. În momentul în care Vasile Iliuţă s-a alăturat echipei PSD septembrie. I-am făcut invitaţie 
am reprezentativitate pe fiecare Călăraşi la începutul lunii martie 2020, domnului Marcel Ciolacu şi 
organizaţie în funcţie de tot ce s-a câteva luni mai târziu preluând secretarului general Paul Stănescu. 
întâmplat în alegerile din septembrie interimar şefia organizaţiei judeţene Sunt cei care mi-au confirmat că vor 
şi decembrie 2020, alea vor fi după dezertarea în PNL Călăraşi a să vină la Călăraşi în conferinţa 
reprezentative ca să putem să ştim preşedintelui Iulian Iacomi şi judeţeană pentru a saluta echipa 
numărul de electori din fiecare primvicepreşedintelui, Roxana câştigătoare şi, de ce să nu spunem 
localitate. Paţurcă.să salute şi echipa nouă în care ne 

PSD susţine că se impune reluarea, la nivelul coaliţiei de 
guvernare, a discuţiilor privind aplicarea reglementării 
preţurilor la energie şi gaze în România, pe o perioadă 
limitată. PSD revine cu această soluţie, prezentată încă 
de la începutul anului, deoarece realitatea economico-
socială o impune. Piaţa este profund distorsionată şi nu 
oferă variante financiar-suportabile pentru economie, 
ceea ce înseamnă costuri suplimentare transferate în 
preţurile produselor pentru populaţie.

Specialiştii PSD urmăresc cu atenţie evoluţiile din Europa, 
unde tot mai multe voci importante din economie susţin 
că, după 30 de ani de liberalizare, în actualul context critic, 
securitatea energetică nu poate fi lăsată la mâna pieţelor!                                                                                 
Franţa naţionalizează EDF, cea mai mare companie 
franceză de utilităţi. Germania a adoptat legislaţia 
necesară preluării de către stat a companiilor în 
dificultate; deja a preluat temporar sucursala Gazprom şi 
se pregăteşte să preia acţiuni de la o altă companie cheie 
din infrastructura sa energetică – UNIPER.
De aceea, credem că este momentul ca partenerii de 
coaliţie să constate că liberalizarea pieţei energetice, 
operaţiune derulată în timpul guvernării de dreapta 2020-
2021, a fost un eşec de proporţii care le-a adus românilor 
doar scumpiri în serie.
PSD consideră că reglementarea pieţei energetice 
reprezintă un instrument de importanţă decisivă în efortul 
statului de a stopa avalanşa scumpirilor. Este o soluţie care 
poate oferi mai mult spaţiu Guvernului să se asigure că, la 
iarnă, oamenii şi economia vor avea şi îşi vor permite să 
plătească căldura, electricitatea şi carburanţii.

n Călăraşi

“Fermierii ale căror culturi agricole au Redirecţionarea acestui avans va oferi 
fost afectate de secetă, vor primi întreg fermierilor şansa de a beneficia de toate 
sprijinul de care au nevoie.”, susţine resursele necesare pentru pregătirea 
senatorul PSD de Călăraşi, Nicuşor culturilor pentru anul viitor. 
Cionoiu care a mai adăugat că pentru Un alt plus îl constituie faptul că 
partidul pe care-l reprezintă instituirea fermierii pot decide ce se întâmplă cu 
măsurilor privind culturile calamitate propriile culturile şi au obligaţia de a 
reprezintă o prioritate. păstra doar 5% din tarlaua respectivă ca 
“Instituirea măsurilor privind culturile probă martor pentru executarea 
calamitate de secetă, a fost o prioritate procedurilor constatatoare a calamităţi. 
pentru PSD, astfel deja a avut loc În aceste condiţii, fermierii nu vor fi 
comisia de evaluare a pagubelor, iar penalizaţi de către APIA, prin pierderea 
ministrul Agriculturii, Petre Daea  a subvenţiei şi pot de asemenea şi să-şi 
informat Comisia Europeană şi a solicitat pregătească terenul pentru viitoarea 
ca avansul subvenţiei la care România recoltă.”, se mai arată în mesajul postat 
are dreptul să crească de la 50% până la miercuri de parlamentarul călărăşean pe 
70-85% şi să fie plătit în octombrie. pagina personală de Facebook.

Vasile Iliuţă va candida pentru preşedinţia 
PSD Călăraşi la  alegerile interne din septembrie

PSD consideră că 
reglementarea pieţei energiei 

este soluţia realistă care 
poate opri spirala scumpirilor

N. Cionoiu: Securitatea energetică 
nu poate fi lăsată pe mâna pieţelor

N. Cionoiu: Fermierii ale căror culturi 
agricole au fost afectate de secetă vor 
primi întreg sprijinul de care au nevoie

N. Cionoiu: Revizuirea pensiilor 
speciale este un jalon în PNRR care 

trebuie realizat în acest an

Primarul Gabriel Rădulescu a anunţat pe contul 
personal de Facebook că Ziua Comunei 
Independenţa va fi sărbătorită în acest an pe 13 
august. “Împreună cu domnii consilieri locali ai 
comunei Independenţa am stabilit ca Ziua 
Comunei Independenţa să aibă loc sâmbătă, în 
data de 13 August 2022. Vă aşteptăm cu drag in 
număr cât mai mare!” se arată în mesajul postat de 
primarul Rădulescu.

Evenimentul va fi organizat de Primăria 
Independenţa şi Consiliul Local comunal în 
parteneriat cu Fundaţia Culturală “Music Star” 
NMG. Vor concerta Constantin Enceanu, Lora, Nicu 
Paleru, Georgel Nucă.

municipale nepericuloase provenite de la 
producătorii de deşeuri. 

Conform art. 2 din Capitolul 2 ”Modalităţi de 
stabilire a taxei speciale de salubrizare” al 
anexei 7 ”Regulament de instituire şi aplicare 
a taxei speciale de salubrizare în Municipiul 

Taxa de salubrizare datorată de Călăraşi” din H.C.L. nr. 59/29.03.2018:
utilizatori, persoane fizice, fără 

 ”(1) Taxa de salubrizare se plăteşte de 
contract încheiat cu operatorul beneficiarii serviciului public, proprietarii 
serviciului de salubrizare din imobilelor, situate pe raza Municipiului 

Călăraşi, care nu au încheiat contract de municipiul Călăraşi s-a majorat de la 
salubrizare.11.81 lei/persoană/lună cu TVA la 
(2) Destinaţia taxei speciale de salubrizare 13.00 lei/persoană/lună cu TVA.
este acoperirea serviciilor prestate de 
operator pentru colectarea deşeurilor Decizia survine după ce miercuri, 27 iulie, a 
menajere de la populaţie, în baza fost adoptat Proiectul de hotărâre privind 
documentelor justificative prezentate şi în majorarea taxei de salubrizare datorată de 
limita sumei încasate.”utilizatori, persoane fizice, fără contract 

încheiat cu operatorul serviciului de De asemenea, în conformitate cu prevederile 
salubrizare. alin. (6) ale art. 16 din capitolul 5 

”Gestionarea veniturilor şi a cheltuielilor „Prin Hotărârea nr. 08/07.07.2022, Adunarea 
aferente serviciului de salubrizare” din anexa Generală a ADI Ecomanagement Salubris 
7 a H.C.L. nr. 59/29.03.2018 ”decontarea se 

Călăraşi a aprobat  la art. 1, majorarea 
va face la tarifele aprobate de către Consiliu.”

tarifului de colectare şi transport al 
Raportate la aspectele precizate anterior, în deşeurilor menajere şi asimilate deşeurilor contravaloarea serviciului de salubrizare prin Conform prevederilor art. 6, alin. (1), lit. k), 
conformitate cu prevederile art. 484 din menajere, aplicabil din 01.07.2022 populaţiei (…..) taxe speciale, în cazul prestaţiilor de din Legea serviciului de salubrizare a 
Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal, cu din mediul urban, zona 3 Călăraşi, de la 11,81 care beneficiază individual, fără contract”.localităţilor nr. 101/2006, republicată,  cu 
modificările şi completările ulterioare, lei/persoană/lună cu T.V.A. la 13,00 modificările şi completările ulterioare, Obligaţiile autorităţii administraţiei publice 
respectiv ale art. 30 alin. 1 din Legea nr. lei/persoană/lună cu T.V.A. autorităţile deliberative ale unităţilor locale sunt prevăzute la art. 26 alin. 3 din 
273/2006 privind finanţele publice locale, cu administrativ-teritoriale au competenţe Legea serviciului de salubrizare a localităţilor Modificarea specificată anterior s-a modificările şi completările ulterioare, exclusive în ceea ce priveşte înfiinţarea, nr. 101/2006, republicată, cu modificările şi 

materializat prin încheierea actului adiţional propun aprobarea majorării taxei de organizarea, gestionarea, coordonarea şi completările ulterioare (”Autorităţile 
nr. 9 la Contractul de delegare nr. salubrizare, la valoarea de 13 atribuirea serviciului de salubrizare a administraţiei publice locale au obligaţia să 
2223/20.07.2017 încheiat între ADI lei/persoană/lună cu T.V.A., aplicabilă din localităţilor, având atribuţii în ceea ce instituie taxe speciale, conform prevederilor 
Ecomanagement Salubris şi S.C. RER Ecologic 01.07.2022, datorată de persoanele fizice, în priveşte ”stabilirea taxelor speciale şi alin. (1) lit. c), şi să deconteze lunar 
Service Bucureşti REBU S.A (înregistrate la cazul prestaţiilor de care acestea beneficiază operatorilor, direct din bugetul local, aprobarea tarifelor pentru servicii de 
nivelul părţilor sub nr. 820/07.07.2022, individual, fără contract încheiat cu contravaloarea prestaţiei efectuate la salubrizare, cu respectarea reglementărilor în 

operatorul serviciului de salubrizare din respectiv nr. C-10149/07.07.2022). utilizatorii fără contract.”).vigoare”; de asemenea, art. 26 alin. (1), lit. c 
Municipiul Călăraşi.”, se arată în Referatul de 

din acelaşi act normativ, stipulează că, ” în În vederea asigurării salubrizării Municipiului Atât Hotărârea nr. 08/07.07.2022, cât şi actul aprobare.
funcţie de natura serviciilor prestate, atât în Călăraşi conform prevederilor legale, adiţional nr. 08/07.07.2022 la Contractul de 
cazul gestiunii directe, cât şi în cazul gestiunii operatorii serviciilor publice de salubritate au Hotărârea adoptată miercuri cu 14 voturi delegare nr. 2223/20.07.2017 au fost 
delegate, pentru asigurarea finanţării obligaţia să asigure colectarea, transportul şi „pentru” şi 6 „împotrivă” se aplică din 1 iulie înregistrate la Primăria Municipiului Călăraşi 
serviciului de salubrizare, utilizatorii achită depozitarea în vederea eliminării deşeurilor 2022.sub nr. 58045/25.07.2022.

Samoilă: Conferinţa judeţeană de 
alegeri va avea loc pe 14 septembrie

25 de milioane de lei (250 de miliarde de lei 
vechi) este suma aprobată de Ministerul 
Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei 
prin Programul Naţional de Investiţii Anghel 
Saligy pentru finanţarea a două proiecte extrem 
de importante pentru comuna Independenţa.

Este vorba de „Înființare rețea de canalizare 
menajeră și stație de epurare în satul 
Independența, comuna Independența, județul 
Călărași”, proiect pentru care s-a aprobat suma de  
22.500.000 lei, respectiv „Modernizare străzi în 
comuna Independența”, suma admisă la finanţare 
fiind de 2.500.000 lei. În cazul acestui ultim obiectiv 
de investiţii, suma solicitată, în baza devizului 
general estimativ şi a cererii de finanţare este de 
8.828.144,94 lei (TVA inclus) din care 8.487.404,94 
lei, de la bugetul de stat, respectiv 340.740 lei, de 
la bugetul local.

n Primăria Independenţa

Canalizare menajeră, 
staţie de epurare şi 
modernizare străzi, 

obiective finanţate prin 
PNI Anghel Saligny

Independenţa se 
pregăteşte de sărbătoare. 

G. Rădulescu: Ziua 
comunei, pe 13 august!

Taxa de salubrizare, majorată!
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